
 رابعه اسکویی که این روزها با نقش »طلا« 
در فصل جدید سریال »مستوران« دیده 
در  کترش  کارا که  است  معتقد  می شود، 
سریال و گریم سنگین و لباس های مخصوص 
گر  جادوگری است که او را طلا کرده است. ایفا
نقش »طلا« )جادوگر قبیله( که این روزها به 
لحاظ تغییر ظاهری به واسطه کاهش وزن 
خود بسیار مورد توجه فضای مجازی قرار 
گرفته است، به »ایسنا« گفت: من به لحاظ 
جسمی وزن زیادی کم کرده ام و این دغدغه 
تولید فصل های بعدی سریال شد؛ چنانکه 
تهیه کننده »مستوران« به من گفت: »با این 
وزنی که کم کردی ما طلای ۳ را چکار کنیم؟« 
اسکویی در صحبت هایش به تفاوت های 
»مستوران ۲« نسبت به فصل نخست اشاره 
کرد. وی ابتدا در پاسخ به اینکه »مستوران ۲« 
چه تفاوتی با »مستوران ۱« دارد؟ خاطرنشان 
کرد: داستان »مستوران ۲« به لحاظ زمانی ۲۰ 
سال از »مستوران ۱« جلوتر رفته است؛ یعنی 
زمانی که بچه ها بزرگ شده اند و همدیگر را 
می بینند. وقتی جوان ها در این مقطع زمانی 
حضور دارند و عشق و علاقه ها شکل می گیرد 
قصه جذاب تر خواهد شد. »مستوران« در 
ماهیت خود یک افسانه است و به هرحال 
در افسانه امکان وقوع همه چیز وجود دارد و 
این نکته قصه را به سمت جذابیت بیشتری 
سوق می دهد. در مدتی که از شروع پخش 

فصل دوم می گذرد بازخوردهای خوبی را 
گرفته ام چون شخصا عاشق افسانه هستم 
»مستوران« را بسیار دوست دارم و عقیده 
دارم افسانه بودن این قصه و روند پردازش 
آن در فصل دوم مخاطب را بیش از گذشته 

همراه می کند.
  چالش بزرگ »طلا« کجا بود؟

 او درباره تفاوت های طلای فصل جدید 
با فصل قبل بیان داشت: اساسا طلا نقش 
عجیب و غریبی برای من بود و اولین نقش 
کتری  منفی رسمی ام در قاب تصویر بود. کارا
و  من  وسیله  به  و  گرفت  شکل  طلا  از  که 
کارگردان ها و روند تولید خلق شد، عجیب 
که در آن من باید چیزهایی را به وجود  بود؛ چرا
می آوردم که اساسا در من وجود نداشت. 
طلای فصل دوم »مستوران« ادامه همان 
طلاست و با اینکه ازدواج نکرده و بچه دار 
نشده اما این بچه را مال خودش می داند 
و هرکاری برای وجود آن انجام می دهد. 
اتفاقا همین مطلب هم چالش بزرگ من 
که در زندگی واقعی بچه نداشتم و  بود؛ چرا
در زندگی حقیقی ام شخصیتی منفی ندارم. 
در نهایت در »مستوران ۲« طلا آدمی است 
که از یک روند به روندی دیگر تغییر مسیر 
گردآب به یک  از یک  می دهد و به نوعی 
که به  چشمه بدل می شود. چشمه عشق 
وجود یک انسان بسته است. بازیگر نقش 

کنش به اینکه باتوجه  طلا همچنین در وا
به اینکه »مستوران ۲« ۲۰ سال در زمان جلو 
کترها باید نمود گذرزمان  می رود قطعا کارا
و بالارفتن سن را در چهره داشته باشند اما 
»طلا« به دلیل ساحره بودن می تواند از این 
قاعده مستثنی باشد، آیا این گونه است؟ به 
ذکر نکاتی پرداخت. اسکویی توضیح داد: 
بله چون ساحره است و ساحره می تواند 
هرکاری انجام بدهد، در حقیقت همه آدم ها 
مشمول گذر زمان و سالخوردگی می شوند 
اما یک ساحره می تواند تغییر نکند و این 
نکته در افسانه ها پذیرفته است که ساحره ها 
گذرزمان همچنان جوان بمانند. البته  با 
عموما چون صورت ساحره و جادوگران در 
قاب تولیدات تصویری پوشیده است در 
فصل های بعدی هم خیلی چیزی عوض 
نمی شود اما در مورد طلا اینگونه نیست و 
نکته عجیب این است که آنان منطقا از نظر 
جسمی هم تغییر نمی کنند و این قابل قبول 
است اما مساله اصلی این است که من به 
لحاظ جسمی هم وزن زیادی کم کردم و این 
دغدغه تولید فصل های بعدی سریال شد 
چنانکه آقای پناهی می گفتند »با این وزنی که 
کم کردی ما طلای ۳ را چه کار کنیم؟« وی در 
پاسخ به اینکه آیا می توان گفت که این جادوگر 
حقه ای برای کاهش وزن انجام داده است؟ 
کید می کند: بله احتمال این هم می تواند  تا

باشد و این هم در قالب افسانه پذیرفتنی 
است. اسکویی ادامه داد: می خواستم طلای 
ناب ایرانی را که در یک افسانه ایرانی آن هم 
به شکلی که در ذهن نویسندگان بود، خلق 
کتر را در دل قصه سیدجمال  کنم. ما این کارا
سیدحاتمی پیدا کردیم و در ادامه با کارگردان 
بعدی در مورد ماهیت و ذات و ظاهرش به 
نتیجه رسیدیم و جلو بردیم. به همین دلیل 
نه بازی ها )حرکت دست ها و چشم و...( نه 
لباس ها و نه اجرای جادوگران تولیدات دیگر 
را نگاه نکردم؛ خود طلا آن گونه که در فیلمنامه 
تعریف شده بود خودش را به وجود آورد و من 
پذیرایش بودم. این بازیگر سپس با اشاره 
، درباره اینکه گریم  به گریم سنگینش در کار
این نقش )طلا( آزاردهنده بود؟ گفت: البته 
که گریم و لباس این نقش سنگین بود اما به 
هرحال با همین گریم و لباس ها بود که طلا، 
طلا شد. در حقیقت هرکدام از گره های سربند 
نقاشی هایی  و  می شد  بسته  من  برای  که 
که رو سر و صورتم اجرا شد من را به نقشم 
نزدیک تر می کرد و من با آن لباس و آن گریم 
طلا می شدم. وسایل سنگین و زمان طولانی 
لحظه اش  هر  اما  است  اذیت کننده  قطعا 
که در نهایت همین  برایم لذت بخش بود؛ چرا
روند من را به آنچه باید می شدم بدل می کرد 
در نتیجه دلیل با آن مشکلی نداشتم. وی 
اظهارکرد: تغییر کارگردان سخت است، اما هم 
سیدجمال سیدحاتمی را خیلی سال است 
که می شناسم و هم مسعود آب پرور و علی 
هاشمی را. در حقیقت این عزیزان برای من 
غریبه نبودند و سابقه همکاری های قبلی با 
ایشان را داشتم به همین دلیل تجربه خوبی 

بود و این جذاب بود.
 چطور آنقدر وزن کم کردید؟

 بازیگر سریال های »نوروز رنگی« و »بیدار 
باش« همچنین به این پرسش که این روزها 
برای مخاطب شاید این باشد که چطور و 
کاهش وزن خود شدید؟  چگونه موفق به 
افزود: برای رسیدن به وزن کنونی ام زحمت 
بسیاری کشیدم و پزشکان متبحر و حاذقی 
کنارم هستند و بودند که به من امکان دادند 
رابعه اسکویی در  این نقطه برسم.  که به 
صحبت پایانی اش گفت: در »مستوران ۱ و ۲« 
چیزی که نویسنده، کارگردان، بازیگران و در 
نهایت تهیه کننده می خواستند بگویند این 
است که »پلیدی هرگز نمی ماند و همیشه 
هم  با  است،  برنده  که  است  مهر  و  عشق 

مهربان باشیم.«
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  فیلمبرداری »باغ کیانوش« 
به پایان رسید

 فیلمبرداری »باغ کیانوش« به کارگردانی 
رضا کشاورز حداد و تهیه کنندگی محمدجواد 
موحد به پایان رسید. فیلم سینمایی »باغ 
کیانوش« به کارگردانی رضا کشاورز حداد و 
تهیه کنندگی محمدجواد موحد بعد از چند 
ماه کار در لوکیشن های مختلف در تهران به 
پایان فیلمبرداری رسید. این فیلم این روزها 
در تدارک آماده سازی نهایی برای حضور در 
چهل ودومین جشنواره فیلم فجر است. 
شهرام حقیقت دوست، علیرضا آرا، مجید 
پتکی، با حضور عباس جمشیدی فر بازیگران 
اصلی این فیلم را تشکیل می دهند. »باغ 
کیانوش« روایتی ماجراجویانه از واقعه ای در 
دهه 6۰ دارد که داستان آن اقتباسی از کتابی 
با همین نام است و شهرهای همدان، تهران 
و شهر قدس لوکیشن های اصلی این فیلم 
بوده اند. این فیلم به عنوان اولین محصول 
مشترک باشگاه فیلم سوره و کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان تولید می شود و 
فیلمنامه آن توسط رضا کشاورز حداد به 
کشاورز حداد  نگارش درآمده است. رضا 
کوتاه ساخته  فیلم  این چندین  از  پیش 

است.

 فیلمبرداری »شه سوار« 
به پایان رسید

فیلم سینمایی  از  تصویر  نخستین   
نمازی  حسین  اثر  تازه ترین   » »شه سوار
پروژه  این  فیلمبرداری  پایان  با  همزمان 
« مهرداد صدیقیان  منتشر شد. در »شه سوار
و الناز حبیبی ایفای نقش می کنند و نام سایر 
بازیگران اصلی این فیلم سینمایی به زودی 
که  نمازی  حسین  شد.  خواهد  رسانه ای 
« را برعهده  کارگردانی و نویسندگی »شه سوار
دارد پیش از این، تجربه موفق »شادروان« و 
»آپاندیس« را در کارنامه خود ثبت کرده  است. 
« طی سه شبانه روز و در  داستان »شه سوار
خ می دهد. سایرعوامل  یک مراسم عروسی ر
 : عبارتنداز  » »شه سوار سینمایی  فیلم 
تهیه کننده اجرایی: سعید عطایان، مشاور 
تهیه کننده: سعید خانی، مجری طرح و مدیر 
تولید: پیمان حجازی، مدیرفیلمبرداری: 
: حامد اوتادی،  مسعود سلامی، فیلمبردار
طراح گریم: امید گلزاده، طراح صحنه: وحید 
ع مند، طراح لباس: فاطمه صفری زاده،  زار
حسینی،  عاشق  امیر  صدابرداری:  مدیر 
اول  دستیار  میمی،  مسعود   : برنامه ریز

کارگردان: سعید بیات و... 

ل«، مسئول سیاست    رسانه »پالتیکو« به »جوزپ بور
خارجی اتحادیه اروپا به خاطر گاف هایش جایزه داد! به 
گزارش ایسنا، رسانه پالتیکو اعلام کرد: جوزپ بورل، مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا به خاطر آنچه که این رسانه 
سابقه »بی کفایتی دیپلماتیک« وی دانست جایزه ای که 
این رسانه برای این بی کفایتی تحت عنوان »جایزه بورات 
برای دیپلماسی« اختصاص داده را دریافت می کند. پالتیکو 
ماه گذشته میلادی در مطلبی از بورل اسپانیایی به خاطر 
« خواند  آنچه که این رسانه »سابقه گاف دادن های مکرر
ل هرگز هیچ فرصتی را برای زدن  انتقاد کرد، نوشت: »بور
حرف های احمقانه از دست نمی دهد.« به نوشته راشا تودی، 

« به  »عادت بورل به ایراد اظهارات فی البداهه مساله ساز
گمانه زنی هایی در مادرید منجر شده مبنی بر اینکه انتصاب 
او به پست نماینده عالی امور خارجی و سیاست گذاری 
امنیتی اتحادیه اروپا در دسامبر ۲۰۱۹ نه به منزله یک ارتقای 
جایگاه بلکه به منزله یک تبعید بوده است. پالتیکو در شرح 
چند مورد از گافهای بورل نوشت: او چند ماه پیش در حالی 
کوادور را صلح آمیز خواند که یکی  انتخابات ریاست جمهوری ا
از کاندیداهای این انتخابات در زمان تبلیغات انتخاباتی ترور 
شد و همچنین در فوریه ۲۰۲۲ خبر از اعزام جنگنده  از سوی 
بروکسل برای اوکراین داد در حالی که این اتفاق خیلی دیرتر 
خ داده است. به نوشته پالتیکو، »بورل دوست دارد  از آن ر

هر روز بی کفایتی دیپلماتیک« خود را یادآوری کند. پالتیکو 
همچنین انتقاد بورل از رژیم صهیونیستی بعد از حمله هفتم 
کتبر حماس به این رژیم یا اعلامیه او به خبرنگاران بر خلاف  ا
صحبت مقام های دیگر اتحادیه اروپا مبنی بر اینکه این 
اتحادیه بر سر لزوم یک آتش بس در غزه توافق کرده است را 
از جمله دلایل بی کفایتی او دانست. این نشریه آمریکایی نام 
این جایزه را از روی نام فیلم کمدی »بورات« اقتباس کرده 
است. این نشریه همچنین به اورزولا فون در لاین، رئیس 
کمیسیون اروپا نیز کنایه زده و او را به خاطر »بهترین عملکرد 
در زمینه وانمودکردن به ریاست اروپا از سوی یک آلمانی« 

شایسته تقدیر دانست.

 رئیس جمهور ترکیه اعلام کرد: نتانیاهو با هیتلر فرقی 
ندارد؛ آیا اقدامات نتانیاهو وجهی دارد که از هیتلر کم 
بیاورد؟؛ خیر ندارد. به گزارش مهر به نقل از خبرگزاری 
آناتولی، رجب طیب اردوغان رئیس جمهور ترکیه در 
که  سخنانی اظهارکرد: می خواهم همه این را بدانند 
حملات تروریستی شنیع که با هدف ممانعت از درخشش 
ترکیه طراحی می شوند، هرگز قادر به جلوگیری از پیشرفت 
ما نخواهند بود. رئیس جمهور ترکیه در بخش دیگری 

از سخنان خود ادامه داد: نتانیاهو فرقی با هیتلر ندارد. 
شورای امنیت، رسانه ها، اتحادیه اروپا و اتحادیه های 
روزنامه  نگاری یعنی تمام نهادهایی که ادعای دموکراسی 
نوار غزه(  دارند همه )در مساله حملات اسرائیل به 
این  اردوغان در  گرفتند. رجب طیب  نمره مردودی 
ارتباط اضافه کرد: سازمان هایی که گنده گویی می  کنند 
و بودجه  های بالایی را صرف می  کنند، وقتی سخن از 
اسرائیل و ظلم  های اسرائیل می  شود، فهمیدیم که همه 

پوچ هستند. وی در این باره افزود: چه تفاوتی بین شما 
و هیتلر وجود دارد؟ اینها از هیتلر هم بدتر هستند. آیا 
اقدامات نتانیاهو وجهی دارد که از هیتلر کم بیاورد؟؛ 
ندارد. رئیس جمهور ترکیه تصریح کرد: نه تنها سازمان های 
بین المللی، بلکه دانشگاه  های معتبر در کشورهای غربی 
نیز در خصوص غزه ورشکست شده  اند. آنها نتوانستند 
در عمل کاری انجام دهند. اردوغان در ادامه از حمایت 
غرب از جنایات رژیم صهیونیستی انتقاد کرد و گفت: ترکیه 
آمادگی پذیرش دانشگاهیان و دانشمندانی را دارد که 
به واسطه ابراز عقایده شأن درباره جنگ غزه و علیه رژیم 

صهیونیستی تحت تعقیب و پیگرد قرار گرفته اند.

»پالتیکو« به »بورل« جایزه »بی کفایتی« داد

رجب طیب اردوغان: 
 نتانیاهو با هیتلر فرقی ندارد

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش

 سئول تحریم های جدیدی 
علیه کره شمالی وضع کرد

خصوص  در  کره  دو  میان  تنش ها  ادامه  در   
وزارت  پیونگ یانگ،  اتمی  و  موشکی  برنامه های 
خارجه سئول از وضع تحریم های جدید علیه افراد 
امور  وزارت  داد.  خبر  کره شمالی  سازمان های  و 
خارجه کره جنوبی اعلام کرد که چهاردهمین دور از 
تحریم های یکجانبه خود را علیه افراد و سازمان های 
و  اسلحه  قاچاق  در  اتهام مشارکت  به  کره شمالی 
فعالیت های سایبری را وضع کرده است. طبق گزارش 
اطلاعات  سازمان  رئیس  ریانووستی،  خبرگزاری 
فهرست  در  که  است  افرادی  جمله  از  کره شمالی 
تحریم های کره جنوبی قرار گرفته است و آن طور که 
رسانه های کر ه ای گزارش کردند، این تحریم ها ظاهرا 
کنش به آزمایش موشک بالستیک بین قاره ای  در وا
»هواسانگ-۱۸« کره شمالی است که در ۱۸ دسامبر 
کنون هشت  )۲۷ آذر ماه( شلیک شده است. سئول تا
فرد را در ارتباط با قاچاق سلاح و فعالیت های سایبری 
تحت تحریم قرار داده است که از آن میان می توان به 
»ری چانگ هو« رئیس سازمان اطلاعات کره شمالی 
که این سازمان  که سئول مدعی است  کرد  اشاره 
کره شمالی  هکری  گروههای  فعالیت های  پشت 
»آنداریل«  و  »لازاروس«  کیمسوکی«،  « همچون 
کره جنوبی مدعی است  قرار دارد. وزارت خارجه 
که گروه های فوق که تحت تحریم قرار گرفته اند، ارز 
دریافت می کرده و از طریق فعالیت های سایبری 
غیرقانونی، فناوری کره جنوبی را به سرقت می بردند. 
بسته تحریمی فوق، چهاردهمین تحریم این چینی از 
زمان ریاست جمهوری یون سئول یئول رئیس جمهور 
کنون ۸۳  کره جنوبی محسوب می شود.در مجموع، تا
شهروند کره شمالی و ۵۳ نهاد این کشور در فهرست 
تحریم های سئول قرار گرفته اند. تنش ها میان دو کره 
در خصوص برنامه موشکی کره شمالی تشدید شده 
است و در همین راستا روز سه شنبه هفته جاری، 
وزیر دفاع  کره جنوبی به مقام های نیروی دریایی 
دستور داد تا در صورت تحرک مجدد کره شمالی، با 
کشتی های جنگی این کشور به شدت برخورد شود. 
کنش به  کره شمالی می گوید اقدامات این کشور در وا
تنش آفرینی های آمریکا و کره جنوبی است. سئول و 
واشنگتن چندی پیش اعلام کردند به توافقی برای 
افزایش همکاری های دفاعی و مقابله با اقدامات 
کره شمالی دست پیدا کرده اند. کره شمالی به  رغم این 
تحریم ها بر تقویت توانایی نظامی خود برای مقابله 
کید  با تهدید حضور نیروهای آمریکایی در منطقه تأ
کرده است. پیونگ یانگ می گوید تا زمانی که آمریکا به 
کم در  سیاست خصمانه خود برای براندازی نظام حا
پیونگ یانگ پایان ندهد از برنامه موشکی و هسته ای 

خود عقب نشینی نخواهد کرد.

»علی اف« و »پاشینیان« در روسیه دیدار کردند کوتــــاه

، سران   سرانجام بعد از مدت ها انتظار
در  آذربایجان  جمهوری  و  ارمنستان 
شهر »سنت پترزبورگ« در روسیه دیدار 
کردند. سخنگوی دولت ارمنستان گفت 
نخست وزیر  پاشینیان«  »نیکول  که 
ارمنستان در جریان نشستی در شهر »سن 
پترزبورگ« در روسیه با »الهام علی اف«، 
آذربایجان  جمهوری  رئیس جمهور 
گفت وگو کرد. به گزارش خبرگزاری »پان 
آرمنیان« »نازلی باغداساریان« سخنگوی 
دولت ارمنستان افزود: آنها در این  نشست 
غیر رسمی در زمینه برنامه صلح ارمنستان 
و جمهوری آذربایجان گفت وگو کردند. 
جزئیات  به  اشاره  بدون  باغداساریان 
کرات در قالب دوجانبه  بیشتر گفت: »مذا
گفت وگوی  اولین  این  شد.«  انجام 
از زمان  رودرروی علی اف و پاشینیان 
حمله نظامی آذربایجان در سپتامبر بود 
آذربایجان  که طی آن ارتش جمهوری 
بر قره باغ کوهستانی مسلط شد و مردم 

منطقه را مجبور به فرار به ارمنستان کرد. 
این دو پیشتر در ماه ژوئیه در »بروکسل« 
ل  گفت وگوهایی به میزبانی »شار برای 

میشل« رئیس شورای اتحادیه اروپا با هم 
دیدار کردند. »ماریا زاخاروا« سخنگوی 
وزارت امور خارجه روسیه روز چهارشنبه 

خبرنگاران  با  هفتگی  نشست  در 
اظهارداشت: »روسیه چشم اندازهای 
کو  خوبی برای عادی سازی روابط بین با
و ایروان می بیند.« این دیپلمات روس 
برای  خوبی  چشم اندازهای  گفت:»ما 
کو بر  عادی سازی روابط بین ایروان و با
می بینیم.  جانبه  سه  توافقات  اساس 
پیش نیازی  نیز برای برقراری روابط بین 
ارمنستان و ترکیه وجود دارد. به طور کلی، 
ما علاقه مند به کاهش درگیری ها در قفقاز 
جنوبی می بینیم.« وی ادامه داد: »به طور 
گسترش همکاری ها در  بالقوه می توان 
چارچوب »۳+۳« )ارمنستان، جمهوری 
ترکیه  روسیه،  گرجستان،  آذربایجان، 
با  نیز  ایران  کرد.«  تسهیل  را  ایران(  و 
در  سعی  خود  دیپلماتیک  تلاش های 
کو و ایروان دارد. وزیر  برقراری صلح بین با
خارجه ایران در ارمنستان مشغول رایزنی 
با مقامات ارشد این کشور درباره صلح با 

کو و افزایش روابط دوجانبه است. با

رئیس جمهور چین: 
 الحاق مجدد تایوان به چین 

اجتناب ناپذیر است
که  کرد  کید   رئیس جمهور چین در نشستی رسمی تأ
الحاق مجدد تایوان به این کشور روندی اجتناب ناپذیر 
است و پکن از هر وسیله ای استفاده خواهد کرد که مانع 
جدایی این جزیره خودمختار شود. به گزارش راشاتودی، 
شی جین پینگ، گفت: پکن برای جلوگیری از جدایی تایوان 
کید کرد  از »هر وسیله ای« استفاده خواهد کرد و همچنین تأ
ک چین اجتناب ناپذیر  که الحاق و اتحاد دوباره تایوان به خا
است. به نوشته خبرگزاری شینهوا، وی ادامه داد: ما قاطعانه 
و با هر وسیله ای مانع جدایی تایوان از چین خواهیم شد. 
 » شی »اتحاد مجدد کامل« چین را »روندی اجتناب ناپذیر
توصیف کرد؛ روندی که هم در جهت منافع ملی و هم به نفع 
مردم چین است. وی همچنین خواستار تلاش برای »توسعه 
صلح آمیز« روابط با جزیره و توسعه یکپارچه بیشتر »در همه 
زمینه ها« شد. پکن تایوان را قلمرو مستقل چین می داند و 
هشدار داده است که هر گونه تلاش برای اعلام یک کشور 
 ، مستقل به معنای جنگ است. به گزارش ان بی سی نیوز
شی این نکته را برای جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا، هنگام 

دیدار ماه گذشته در کالیفرنیا روشن کرد. 

 نواز شریف، نامزد مسلم لیگ پاکستان 
برای انتخابات

کستان« شاخه نواز با بیان اینکه   »حزب مسلم لیگ پا
نواز شریف کاندیدای مورد قبول حزب در انتخابات پارلمانی 
قریب الوقوع کشور است، اعلام کرد: نواز شریف می خواهد 
برای بار چهارم کاندیدای نخست وزیری شود. نواز شریف 
کتبر ۲۰۲۳  کستان بوده در ا کنون سه بار نخست وزیر پا که تا
و پس از چهار سال در تبعیدی خودخواسته در لندن با 
هدف اجتناب از حبس به اتهام فساد، به کشورش بازگشت. 
به نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، اتهام و حبس علیه نواز 
کستان در دادگاه تجدیدنظر  شریف پس از بازگشت او به پا
لغو شد و همین مساله او را برای بازگشت به کرسی پارلمانی 
که نخست وزیر بعدی را پس از انتخابات هشتم فوریه ۲۰۲۴ 
بر می گزیند، واجد صلاحیت کرده است. رانا ثناا...، رهبر ارشد 
کستان شاخه نواز گفت: شکی در این  حزب مسلم لیگ پا
نیست. نواز شریف کاندیدای ما برای سمت نخست وزیری 
است. نواز شریف در ۲۰۱۷ به اتهام فساد از سمتش به عنوان 
کستان برکنار شد. در ژوئیه ۲۰۱۸، وی بابت  نخست وزیر پا
خرید آپارتمان های لوکس در لندن به ۱۰ سال حبس محکوم 
شد. در دسامبر همان سال، وی همچنین بابت ناتوانی در 
توضیح دادن اینکه چطور خانواده اش یک کارخانه تولید 
فولاد در ۱۹۹۹ راه اندازی کردند، به هفت سال دیگر محکوم 
شد. رقیب اصلی او، عمران خان در حال گذراندن حبس 
است که کاندیداتوری خود را برای رقابت انتخاباتی سال 

۲۰۲۴ اعلام کرده است. 

 »سرنخ« به زودی 
روی آنتن می رود

آریا طاهری  اجرای  با   فصل دوم مسابقه »سرنخ« 
به زودی در ۵۰ قسمت از شبکه نسیم پخش می شود. 
نشست خبری مسابقه »سرنخ« با حضور عوامل برنامه 
در موسسه ناجی هنر برگزار شد. آریا طاهری، مجری و 
تهیه کننده این برنامه عنوان کرد: تغییرات مسابقه برای 
که  فصل دوم بسیار زیاد بود. چالش هایی هم داشتیم چرا
برنامه ما از هیچ برنامه ای کپی نشده بود و ایده شکل گیری 
و طراحی های آن در شبکه نسیم اتفاق افتاد. مهدی 
کتیراچی، کارگردان مسابقه »سرنخ« نیز به برخی از تغییرات 
اشاره و بیان کرد: بخش تعاملی داریم که از بیننده سوال 
می شود و درباره سرنخ های معماها می تواند مشارکت 
داشته باشد. طاهری درباره حضورش به عنوان مجری 
در فصل دوم گفت: چون فصل اول را طراحی می کردم، 
نمی توانستم هم تهیه کننده و طراح باشم و هم اجرا را بر 
عهده بگیرم این دلیلی بود که محمدرضا رهبری اجرا را 
بر عهده گرفت،  چون می خواستم برنامه شکل مسابقه 
دربیاید. در نهایت برای فصل دوم نظر شبکه این بود که 
مجری تغییر کند، رایزنی هایی شد و در نهایت من اجرا 
را بر عهده گرفتم. در ادامه مهدی یارندی، مدیر عامل 
ناجی هنر که مسابقه »سرنخ« با حمایت این موسسه 
تولید می شود، اظهارداشت: موسسه ناجی هنر با ۲ دهه 
سابقه تنها موسسه تولیدات پلیس در کشور است. یکی 
از تولیدات ما مسابقه »سرنخ« است که در سال گذشته 
کثر مخاطبان خواهان ادامه  با ۳۰ قسمت پخش شد و ا
این مسابقه بودند. از همین رو مصمم شدیم فصل ۲ را با 
۵۰ قسمت و با آیتم های مختلف مانند مستند و نمایش 
تولید کنیم. طاهری در ادامه درباره قیاس این مجموعه 
با »آقای قاضی« که هر ۲ به نوعی با فضای آموزشی مرتبط 
است، بیان کرد: »آقای قاضی« یک کار نمایشی است و 
یکی از سختی های کار ما این است که نمایشی نیستیم. 
بخشی از برنامه ما براساس بداهه است که متنی هم برایش 
نوشته نشده است. وی عنوان کرد: طبق آمار غیررسمی با 
»سرنخ« توانستیم کمی اثرگذار باشیم و اقبال خوبی هم 
نسبت به فصل اول این برنامه بوده است. یارندی در ادامه 
درباره اعتبار پلیس نزد مردم گفت: مردم به پلیس اعتماد 
دارند و اعتبار خوبی در باور مردم دارد. من بعد از قتل آقای 
مهرجویی در میان مردم بودم و با لباس شخصی نظرشان را 
می پرسیدم. دوست داشتم بدانم نگاه شان درباره توانایی 
پلیس در گرفتن قاتل چیست و چه فکری می کنند؟ که 
۸۰ درصد آدم ها می گفتند پلیس ایران قاتل مهرجویی 
را می گیرد. همین طور هم شد سرقت بانک ملی یا قتل 
داریوش مهرجویی نشان دهنده این ماجرا بود. یارندی 
وی در پایان خبر داد که فصل دوم »سرنخ« ۵۰ قسمت ۵۰ 

دقیقه ای است که پخش آن به زودی آغاز می شود.

رابعه اسکویی: 

   گریمم 
 در »مستوران« 

سنگین و سخت بود 


